

## The Largest International Banks by Market Capitalization.. An Arab Bank Hacks List

The market capitalization of the world's largest 500 banks has reached more than \$ 7 trillion, with JPMorgan ranking on the list of listed banks, with a market capitalization of \$ 421 billion, according to the site "CompaniesMarketCap", which monitors the largest companies globally in all sectors. It is followed by the Chinese bank "ICBC" with a market capitalization of \$ 214 billion. In the UK, HSBC is the largest bank, with an estimated market capitalization of 157 Billion dollars.

Royal Bank of Canada comes in fourth place, with an estimated market capitalization of \$132 billion, followed by India's HDFC Bank and Australia's Commonwealth Bank with \$129 billion and \$114 billion, respectively. Japan's Mitsubishi UFJ Finance and France's BNP Paribas are 7th and 8th, respectively. Saudi Arabia's Al Rajhi Bank, the only Arab bank in the list of the top 10 global banks by country, ranks ninth with a market capitalization of \$ 77 billion, while Indonesia's Central Bank of Asia ranks tenth with an estimated market capitalization of \$ 74 billion.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## أكبر البنوك العالمية من حيث القيمة السوقية.. بنك عربي يخترق القائمة

بلغ حجم القيمة السوقية لأكثر 500 بنك في العالم أكثر من 7 تريليونات دولار، حيث ترتب على عرش قائمة البنوك المدرجة في البورصات "جي بي مورغان"، الذي تبلغ قيمته السوقية 421 مليار دولار، وفقاً لموقع "compa-niesmarketcap"، الذي يرصد أكبر الشركات عالمياً في كل القطاعات. يليه البنك الصيني "أي سي بي سي" بقيمة سوقية تصل إلى 214 مليار دولار. أما في المملكة المتحدة، فيعتبر "إتش إس بي سي" البنك الأكبر، بقيمة سوقية تقدر بـ157 مليار دولار.

ويأتي بنك "رويال بنك أوف كندا" في المرتبة الرابعة، بقيمة سوقية تقدر بـ132 مليار دولار، يليه كل من بنك "إتش دي إف سي" الهندي و"بنك الكومولث" الأسترالي بقيمة سوقية تقدر بـ129 مليار دولار و114 مليار دولار على التوالي. كما يحل كل من "ميتسوبيشي يو إف جي المالية" الياباني والفرنسي "بي إن بي باريسا" في المراكز 7 و8 على التوالي. ويحل "بنك الراجحي" السعودي، وهو البنك العربي الوحيد ضمن قائمة أكبر 10 بنوك عالمية حسب الدول، في المرتبة التاسعة بقيمة سوقية تصل إلى 77 مليار دولار، فيما يحتل "بنك آسيا المركزي" الإندونيسي الترتيب العاشر بقيمة سوقية تقدر بـ74 مليار دولار.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## New Zealand and EU Sign Free Trade Agreement

The European Union and New Zealand have concluded a free trade agreement that is expected to raise the volume of trade between the two sides by 30 percent within a decade. The agreement was reached in June 2022 after four years of difficult negotiations, and European Commission President Ursula von der Leyen described it as "ambitious, very balanced", stressing that "New Zealand is a key partner of ours in the Indo-Pacific region, and the free trade agreement will bring us closer to each other."

New Zealand Prime Minister Chris Hipkins said: "The agreement will generate substantial new economic opportunities and is very beneficial to both parties."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## نيوزيلندا والاتحاد الأوروبي يبرمان اتفاق تجارة حرة

أبرم الاتحاد الأوروبي ونيوزيلندا، اتفاق تجارة حرة من المتوقع أن يرفع حجم المبادلات التجارية بين الجانبين بنسبة 30 في المئة في غضون عقد.

وتم التوصل إلى الاتفاق في حزيران/يونيو 2022 بعد أربع سنوات من المفاوضات الصعبة، ووصفته رئيسة المفوضية الأوروبية أورسولا فون دير لاين بأنه "طموح، ومتوازن للغاية"، مؤكدة أن "نيوزيلندا شريك رئيسي لنا في منطقة المحيطين الهندي والهادئ، واتفاق التجارة الحرة سيقربنا الواحد منا للآخر".

بدوره أكد رئيس الوزراء النيوزيلندي كريس هيبكينز أن "الاتفاق سيولد فرصاً اقتصادية جديدة جوهرية، وإنه مفيد جداً لكلا الطرفين".

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## Robots Reassure Humans.. We Will Not Steal Your Jobs and We Will Not Rebel Against You

"World Of Statistics" has prepared a list of the countries in the world with the number of millionaires as a percentage of the population, where Switzerland ranked first in the world, with 15.5% of the population being mainly millionaires. The number of millionaires in the world is about 48 millionaires, most of them in terms of number in the United States, representing about 10% of the world's millionaires.

Hong Kong ranked second with 15.3 percent, just ahead of third-placed Kuwait, with 15 percent of Kuwaitis millionaires. Singapore came in fourth place with 12.7 percent of the population millionaires, while Australia was the last country with more than 10 percent millionaires, 11.2 percent. Qatar ranked 22nd globally and second in the Arab world, with millionaires accounting for 3 percent of the population.

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## الروبوتات تطمئن البشر.. لن نسرق وظائفكم ولن نتهدد عليكم

توقعت الروبوتات التي عُرضت في منتدى للذكاء الاصطناعي زيادة عددها والمساعدة في حل المشكلات العالمية، لكنها لن تسرق وظائف البشر أو تتمرد عليهم.

وخلال المؤتمر الصحافي الأول في العالم للروبوتات، أعطت الروبوتات ردوداً متباينة حول ما إذا كان ينبغي عليهم الخضوع لقوانين أكثر صرامة.

وتجمعت الروبوتات التسعة الشبيهة بالبشر في مؤتمر "الذكاء الاصطناعي من أجل الخير" في جنيف، حيث سعى المنظمون إلى إثبات أهمية الذكاء الاصطناعي والروبوتات التي تستخدمه للمساعدة في حل بعض أكبر التحديات في العالم مثل المرض والجوع.

المصدر (موقع العربية.نت، بتصرف)

## A Historic Day in the Sky of the World.. The Busiest with Airplanes

Commercial air traffic recorded a new historic record after the world's skies witnessed 134386 commercial flights on July 6, 2023. Friday 7 July also saw huge air traffic, with more than 20,000 flights recorded, according to Flight Radar 24.

The total number of flights recorded on July 6 was 250831 total flights, including 10,000 private jet flights. The total number, excluding commercial flights, included helicopters, military activity, and other business aircraft activities that are not considered "commercial aircraft."

Source (Al-Arabiya.net Website, Edited)



## يوم تاريخي في سماء العالم.. الأكثر ازدحاماً بالطائرات

سجلت حركة الطيران التجاري، رقماً تاريخياً جديداً، بعد أن شهدت سماء العالم 134386 رحلة طيران تجارية في 6 يوليو (تموز) 2023. كما شهد يوم الجمعة 7 تموز (يوليو) الماضي حركة طيران ضخمة، حيث أظهرت حركة الطيران تسجيل أكثر من 20000 رحلة جوية، وفقاً لـ Flight radar 24.

وكان العدد الإجمالي لرحلات الطيران المسجلة خلال يوم 6 يوليو، 250831 رحلة إجمالية، من بينها 10 آلاف رحلة للطائرات الخاصة. فيما تضمن العدد الإجمالي باستثناء رحلات الطيران التجارية؛ المروحيات، والنشاط العسكري، وأنشطة طائرات الأعمال الأخرى التي لا تعتبر "طائرات تجارية". المصدر (موقع العربية.نت، بتصريف)

## UK Companies' Slowdown in Using AI

A recent academic study shows that less than half of UK businesses could use AI by 2025. According to the study conducted by Cambridge, Leeds, and Sussex universities, only 10 percent of British companies will invest in planning to use artificial intelligence technology within the next two years. Companies find it difficult to hire people with the right digital skills, but at the same time, they do not plan to invest in training the human resources needed to handle the technology.

According to reports by US investment bankers Goldman Sachs and Morgan Stanley, artificial intelligence could lead to increased productivity, but it could also lead to the loss of up to 300 million jobs globally.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## تباطؤ الشركات البريطانية في استخدام الذكاء الاصطناعي

أظهرت دراسة أكاديمية حديثة أن أقل من نصف الشركات فقط في بريطانيا يمكن أن تستخدم الذكاء الاصطناعي بحلول عام 2025.

ووفق الدراسة التي أجرتها جامعات "كمبريدج" و"ليدز" و"ساسكس" البريطانية، فإن 10 في المئة فقط من الشركات البريطانية ستستثمر في التخطيط لاستخدام تكنولوجيا الذكاء الاصطناعي خلال العامين المقبلين. وأظهرت الدراسة، أن الشركات تجد من الصعبية بمكان توظيف الأشخاص الذين يمتلكون

المهارات الرقمية المناسبة، لكن في الوقت نفسه لا تخطط هذه الشركات للاستثمار في تدريب العناصر البشرية اللازمة للتعامل مع هذه التكنولوجيا.

ووفق تقارير مصرفي الاستثمار الأميركيين «غولدمان ساكس»، و«مورغان ستانلي»، فإن الذكاء الاصطناعي يمكن أن يؤدي إلى زيادة الإنتاجية، لكنه يمكن أيضاً أن يؤدي إلى فقدان ما يصل إلى 300 مليون وظيفة على مستوى العالم.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف)

## More Saudi-French Investments in Renewable Energy

Saudi Arabia and France have pledged to make joint efforts to enhance energy efficiency and enhance cooperation in the field of nuclear energy, within a peaceful and secure framework, and to promote climate change technologies and solutions, as more Saudi-French private sector investments are expected to be created in this field, especially in renewable energy.

The Chairman of the Saudi-French Business Council, Dr. Mohammed bin Laden, expected an increase in the volume of trade exchange between the two countries, due to the alignment of the strategy of the Kingdom's Vision 2030 and France 2030 in terms of hydrogen and low carbon emissions, among others. He explained that the strategic partnership includes cooperation in structural mega projects exceeding billions of euros.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

## ضخ مزيد من الاستثمارات السعودية - الفرنسية في الطاقة المتجددة

تعهدت السعودية وفرنسا ببذل جهود مشتركة لتعزيز كفاءة الطاقة وتعزيز التعاون في مجال الطاقة النووية، ضمن إطار عمل سلمي وآمن، وتعزيز تقنيات وحلول التغير المناخي، حيث من المتوقع خلق المزيد من استثمارات القطاع الخاص السعودي - الفرنسي في هذا المجال؛ لا سيما في الطاقة المتجددة.

وتوقع رئيس مجلس الأعمال السعودي - الفرنسي الدكتور محمد بن لادن، ارتفاع حجم التبادل التجاري بين البلدين؛ نظراً لمواءمة استراتيجية "رؤية المملكة 2030" و "فرنسا 2030" على صعيد الهيدروجين وانخفاض انبعاثات الكربون، وغيرها. وأوضح أن الشراكة الاستراتيجية تشمل التعاون في مشاريع عملاقة هيكلية تتجاوز مليارات اليورو.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصريف)





## South Korea's Economy is Beyond the Difficult Stage

South Korea's economy has recently hit rock bottom as the industrial sector recovers, with industrial production in Asia's fourth-largest economy rising 1.3 percent in May compared to the previous month, the Korea Development Institute said.

According to the institute, the South Korean economy has begun to overcome the difficult economic phase in light of a partial decline in the slowdown in the industrial sector, which showed signs of moderate contraction, as the pace of slowdown in production and exports slowed, especially in the semiconductor sector.

Semiconductor exports fell 28 percent year-on-year in June as demand fell and chip prices fell.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## اقتصاد كوريا الجنوبية يتجاوز المرحلة الصعبة

كشف معهد التنمية الكوري عن تجاوز اقتصاد كوريا الجنوبية مرحلة الحضيض مؤخراً في ظل تعافي قطاع الصناعة، وذلك بفعل ارتفاع الإنتاج الصناعي لرابح أكبر اقتصاد في آسيا بنسبة 1.3 في المئة خلال مايو (أيار) الماضي مقارنة بالشهر الذي سبقه.

ووفق المعهد فإن الاقتصاد الكوري الجنوبي بدأ يتجاوز المرحلة الاقتصادية الصعبة في ظل تراجع جزئي لتباطؤ قطاع الصناعة الذي أظهر دلالات على اعتدال الانكماش،

حيث تراجعت وتيرة تباطؤ الإنتاج والصادرات، وبصورة خاصة في قطاع أشباه الموصلات.

وكانت صادرات أشباه الموصلات قد تراجعت بنسبة 28 في المئة على أساس سنوي في يونيو (حزيران) الماضي في ظل تراجع الطلب وانخفاض أسعار الرقائق.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

## \$1.9 Billion in additional Revenue for African Countries after Tackling Tax Evasion

African countries generated additional tax revenues of €1.69 billion (\$1.86 billion) thanks to the exchange of tax information between countries.

According to the 2023 Africa Tax Transparency Progress Report unveiled at the thirteenth Africa Initiative meeting in Cape Town, South Africa, from 2009 to 2022, cooperation processes among African countries effectively boosted tax revenues, interest, and penalties.

The report presents the progress made by 38 African countries in tackling tax evasion and other illicit financial flows through transparency and information sharing.

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)



## 1.9 مليار دولار إيرادات إضافية للدول الأفريقية بعد معالجة

### التهرب الضريبي

حققت الدول الأفريقية إيرادات إضافية من الضرائب تبلغ 1.69 مليار يورو (1.86 مليار دولار) بفضل تبادل المعلومات الضريبية بين الدول.

ووفقاً لتقرير التقدم المحرز في الشفافية الضريبية في أفريقيا لعام 2023 الذي تم الكشف عنه في الاجتماع الثالث عشر لمبادرة أفريقيا في كيب تاون بجنوب أفريقيا، عززت عمليات التعاون بين الدول الأفريقية من عام 2009 حتى عام 2022، بشكل فعال الإيرادات الضريبية والفوائد والعقوبات.

ويعرض التقرير، التقدم الذي أحرزته 38 دولة أفريقية في معالجة التهرب الضريبي وغيرها من التدفقات المالية غير المشروعة من خلال الشفافية وتبادل المعلومات.

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)

## Germany's Economy Needs a Million Immigrants

The head of Germany's Kiel Institute for the World Economy, Moritz Schularik, has called for seeking to attract more migrants to counter the shortage of skilled workers.

"The biggest competitive drawback is not corporate taxes, but the lack of skilled workers and demographics, where we need a million immigrants," Schularik explained.

"This will be the most important structural reform, and this will require courage to bring about change, which will also have to expand daycare services for children to keep mothers in the labour market. If we can do both, I'm optimistic about Germany's economic location."

Source (Asharq Al-Awsat Newspaper, Edited)

## اقتصاد ألمانيا يحتاج إلى مليون مهاجر

دعا رئيس "معهد كيل الألماني للاقتصاد العالمي"، موريتس شولاريك، إلى السعي لجذب المزيد من المهاجرين لمواجهة نقص العمال المهرة.

وأوضح شولاريك أن "أكبر عيب تنافسي ليس ضرائب الشركات، ولكن نقص العمال المهرة والتركيب السكاني، حيث نحن بحاجة إلى مليون مهاجر".

وأكد شولاريك على "ضرورة أن يكون هناك انفتاح في ألمانيا تجاه جذب المهاجرين بما يوازن نقص العمالة الماهرة، لافتاً إلى أنه "سيكون هذا أهم إصلاح هيكل، وهذا يتطلب شجاعة لإحداث تغيير، مما سيتعين علينا أيضاً توسيع نطاق خدمات الرعاية النهارية للأطفال لإبقاء الأمهات في سوق العمل. إذا تمكنا من القيام بالأمرين معاً، فأنا متفائل بشأن الموقع الاقتصادي لألمانيا".

المصدر (صحيفة الشرق الأوسط، بتصرف)



## U.S. Corporate Bankruptcies Increase at Fastest Pace Since 2010

U.S. corporate bankruptcies rose at the fastest pace since 2010 in the first half of this year. According to data released by S&P Global Market Intelligence, the number of US companies that went bankrupt from January to June exceeded the figure recorded during the same period in 2020 when the Corona pandemic weakened the economy amid lockdowns to control the virus. The total number of corporate bankruptcies in America reached 2,973, up about 68 percent from the levels of the same period in 2022.

Source (CNBC Arabic Website, Edited)



## ارتفاع حالات الإفلاس بين الشركات الأميركية بأسرع وتيرة منذ 2010

ارتفعت حالات الإفلاس بين الشركات الأميركية بأسرع وتيرة منذ عام 2010 خلال النصف الأول من العام الجاري.

وحسب البيانات الصادرة عن S&P Global Market Intelligence فقد تجاوز عدد الشركات الأميركية التي أفلست في الفترة من يناير (كانون الثاني) وحتى يونيو (حزيران)، الرقم المسجل خلال ذات الفترة من 2020 حينما أضعفت جائحة كورونا وضع الاقتصاد وسط عمليات الإغلاق للسيطرة على الفيروس. وبلغ إجمالي حالات الإفلاس بين الشركات في أميركا 2973 شركة، بارتفاع بنحو 68 في المئة عن مستويات نفس الفترة من 2022. المصدر (موقع CNBC عربي، بتصرف)

## UAE 7th Globally in Proven Oil Reserves

The UAE ranked seventh globally among the highest countries in proven oil reserves, according to World Statistics. The UAE's reserves accounted for 5.6 percent of the world's oil reserves at 97.8 billion barrels. Venezuela came in first place globally, accounting for 17.8 percent of the world's proven oil reserves, amounting to 303.8 billion barrels, followed by Saudi Arabia in second place with 258.6 billion barrels, Iran third with 208.6 billion barrels, Canada in fourth place with 170.3 billion barrels, and Iraq in fifth place with 145 billion barrels.

Source (Alkhaleej Emirati Newspaper, Edited)



## الإمارات الـ 7 عالمياً في احتياطات النفط المؤكدة

حلّت دولة الإمارات في المركز السابع عالمياً من بين أعلى الدول في احتياطات النفط المؤكدة، وفقاً لموقع "وورلد ستاتستيكس". وشكلت احتياطات الإمارات 5.6 في المئة من احتياطات النفط في العالم بـ 97.8 مليار برميل. وجاءت فنزويلا في المركز الأول عالمياً؛ حيث تستأثر بـ 17.8 في المئة من احتياطات النفط المؤكدة بالعالم والتي تبلغ 303.8 مليار برميل، تليها السعودية في المركز الثاني بـ 258.6 مليار برميل، ثم إيران ثالثة بـ 208.6 مليار برميل، وكندا في المركز الرابع بـ 170.3 مليار برميل، والعراق في المركز الخامس بـ 145 مليار برميل.

المصدر (صحيفة الخليج الإماراتية، بتصرف)

## Turkey Looking to Attract \$10 Billion in Gulf Investment

Turkey expects the Gulf States to initially inject direct investments of about ten billion dollars in local assets as part of President Recep Tayyip Erdogan's upcoming tour to the Arab region. Turkey is seeking to build close foundations with the Arab Gulf countries after being suspended for years as a result of Ankara's deteriorating relations with the governments of the region, in the context of attempts to revitalize its economy, which has shown signs of distortion due to unconventional policies in the hope of resetting indicators.

Erdogan is due to visit Saudi Arabia, the United Arab Emirates, and Qatar to rally foreign funding that will boost his country's economy after his re-election in May.

Source (Al-Arab Newspaper of London, Edited)

## تركيا تتطلع إلى جذب استثمارات خليجية بقيمة 10 مليارات دولار

تترقب تركيا أن تضخ دول الخليج استثمارات مباشرة بنحو عشرة مليارات دولار مبدئياً في أصول محلية كجزء من الجولة المرتقبة للرئيس رجب طيب أردوغان إلى المنطقة العربية.

وتسعى تركيا إلى بناء أسس وثيقة مع بلدان الخليج العربي بعد توقفها لسنوات نتيجة تردي علاقات أنقرة مع حكومات المنطقة، في سياق محاولات تنشيط اقتصادها الذي بدت عليه علامات تشوه جراء السياسات غير التقليدية أملاً في إعادة ضبط المؤشرات.

ومن المقرر أن يزور أردوغان السعودية والإمارات وقطر، وذلك لحشد التمويل الأجنبي الذي سيعزز اقتصاد بلاده بعد إعادة انتخابه في مايو (أيار) الماضي.

المصدر (صحيفة العرب اللندنية، بتصرف)

